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GEVRAAGD WORDT :

1. De zienswijze van het college te onderschrijven.

2. Op basis van het TNO onderzoek een aantal (aandachts)punten te formuleren, die ingebracht
kunnen worden in het bestuurlijk overleg met de staatssecretaris in juni ter aanvulling van de 
zienswijze van het college.

Keuze te maken uit
Het belangrijkste punt in de zienswijze is dat de vijf gemeenten niet overtuigd zijn van de nut- en
noodzaak van het aanleggen van de zuidwestboog bij Meteren vanaf de Betuweroute. 
Daarnaast worden in de zienswijze zorgen geuit over de verslechtering van leefkwaliteit van 
omwonenden, als er meer goederentreinen over het spoor gaan rijden.

· Gevraagd wordt de zienswijze van het college te onderschrijven

De vijf samenwerkende gemeenten hebben TNO, Level Acoustics & Vibration en Ardea 
acoustics & consult opdracht gegeven om te onderzoeken hoe de leefkwaliteit verandert met de
komst van PHS ten opzichte van de huidige situatie. Het is nadrukkelijk geen second opinion 
van de onderzoeken die ProRail heeft laten uitvoeren. Er is vooral naar toename van hinder 
gekeken. Daarnaast is gekeken welke maatregelen getroffen moeten worden om een gelijke 
leefkwaliteit te houden (stand still) of betere leefomgevingskwaliteit te realiseren.
In bijlage 1 is  de managementsamenvatting van TNO toegevoegd en in bijlage 2 een toelichting
hierop door Level Acoustics & Vibration en Ardea acoustics & consult. 

· Gevraagd wordt op basis van het TNO onderzoek een aantal (aandachts)punten te 
formuleren, die ingebracht kunnen worden in het bestuurlijk overleg met de staatssecretaris in 
juni ter aanvulling van de zienswijze van het college

Inleiding
Van 16 maart tot en met 26 april zijn het Milieueffectrapport (MER) en het Ontwerptracébesluit 
(OTB) van het Programma Hoogfrequent Spoorvervoer (PHS) ter inzage gelegd. Het college 
heeft op 25 april bijgevoegde zienswijze ingediend.

De zienswijze periode is ongelukkig gekozen. Door de gemeenteraadsverkiezingen in de drie 
zuidelijke gemeenten zijn er geen raadsvergaderingen gepland, dan wel worden er geen 
besluiten genomen. Staatssecretaris Van Veldhoven heeft toegezegd in juni een bestuurlijk 
overleg te organiseren voor de vijf gemeenten. De punten die daarin worden benoemd, al dan 
niet schriftelijk, neemt ze in beschouwing bij het voorbereiden van het Tracébesluit. U wordt 
gevraagd punten te formuleren die de portefeuillehouder kan inbrengen in het overleg met de 
staatssecretaris. 
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Naast het bestuurlijk overleg in juni, heeft de staatssecretaris toegezegd om een werkbezoek te 
brengen aan het project PHS Meteren-Boxtel. Dit bleek uit de brief die de staatssecretaris op 3 
april naar de Tweede Kamer heeft gestuurd over de nut- en noodzaak van PHS Meteren-Boxtel 
en over omgevingshinder (zie bijlage 3). Maandag 23 april heeft dit werkbezoek 
plaatsgevonden. De staatssecretaris heeft eerst met omwonenden gesproken. Daarna was een 
bestuurlijk overleg in informele setting. Wethouder van Maanen heeft namens West Betuwe de 
vraag gesteld of de staatssecretaris bereid was de nut en noodzaak te heroverwegen. Het 
antwoord van de staatssecretaris was dat het ministerie Nut en Noodzaak voldoende zijn 
aangetoond.
Daarnaast heeft Wethouder van Maanen gevraagd of de staatssecretaris bereid was te 
overwegen niet alle geluidruimte in de GPP’s te benutten en te onderzoeken welke maatregelen
daarvoor getroffen moeten worden. De staatssecretaris gaf aan daartoe bereid te zij en hierin 
gezamenlijk met de gemeenten te willen optrekken. Ook de eventueel te nemen maatregelen 
zijn een gezamenlijke (financiële) opgave. 

Belangrijkste uitkomsten TNO onderzoek

Geluid
Uit het onderzoek blijkt dat sinds 2008 het geluid van het treinverkeer 6-7 dB(A) is afgenomen 
door de inzet van stiller reizigersmaterieel. Door PHS wordt de reductie volledig teniet gedaan 
en zal de milieukwaliteit in de toekomst, zonder extra maatregelen, zelfs slechter worden dan 
dat in 2006 het geval was. 

Vanuit beleidsmatig oogpunt is het de vraag of de gerealiseerde geluidsreductie zonder 
meer ingezet kan worden voor realisatie van PHS en extra goederentreinen. De behaalde 
milieuwinst wordt daarmee weer ingeleverd
Wanneer over het gehele tracé raildempers worden toegepast, mag verwacht worden dat het 
aantal ernstig gehinderde inwoners met minder dan 5% toeneemt. De maatregel is daarmee 
effectief en levert over een groot gebied een reductie van het geluid. De kosten van de 
maatregel voor het hele tracé worden geraamd op 13 miljoen euro.

· Het is niet acceptabel dat de behaalde geluidwinst door stiller reizigersmaterieel door PHS 
volledig teniet wordt gedaan. De staatssecretaris in overweging geven haar beleidsafweging op 
dit punt te heroverwegen

Slaapverstoring
Door de groei van het goederenverkeer in de nachtperiode en verhoging van de rijsnelheid naar
95 km/uur kunnen bewoners binnen een afstand van 100 m van het spoor, 3-6x extra ontwaken.
Dit naast de natuurlijke ontwaak/sluimerfases in de slaap. Slaapverstoring kan leiden tot 
ernstige gezondheidsklachten. Het is met name het piekgeluid dat tot slaapverstoring leidt.
Voor de toekomst moet er nog lang rekening mee worden gehouden dat een goederentrein
kan bestaan uit een mix van nieuwe stille wagons en oude luide wagons. Effectieve 
maatregelen om dit tegen te gaan zijn verlaging van de rijsnelheid naar 40-50 km/uur en/of 
plaatsing van raildempers in combinatie met extra geluidschermen of verhoging van bestaande 
schermen

· Het is niet acceptabel dat ernstige gezondheidsklachten kunnen optreden door 
slaapverstoring. De staatssecretaris in overweging te geven de snelheid van goederentreinen in
de nacht over het gehele traject Meteren-Boxtel te verlagen
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Trillingen
In de huidige regelgeving (Besluit Trillingshinder Spoor) wordt onvoldoende rekening gehouden 
met extra trillingshinder door passage van meer treinen zelfs al neemt het maximale 
trillingsniveau nauwelijks toe. Daar komt bij dat een toename van goederentreinen extra hard 
aantikt. Uit onderzoek
van RIVM uit 2014 blijkt dat bij vergelijkbare trillingsniveaus van reizigerstreinen en 
goederentreinen er aanzienlijk meer hinder is van goederentreinen. Wanneer wel rekening 
wordt gehouden met deze toename van de aantallen treinen dan zijn er in de kernen 
Waardenburg, Hedel en ‘s-Hertogenbosch 8 locaties met aaneengesloten bebouwing waar de 
milieugezondheidskwaliteit (ruim) onvoldoende is en trillingsmaatregelen zouden moeten 
worden toegepast. De totale kosten voor de maatregelen worden dan geraamd op 34-50 
miljoen Euro.

· Trillingshinder is een relatief nieuw beleidsterrein waar sprake is van veel onzekerheden. De 
huidige richtlijnen functioneren niet optimaal, daar mogen de omwonenden niet de dupe van 
worden. De staatssecretaris in overweging geven hier coulant mee om te gaan en ook 
maatregelen te treffen die de trillingshinder weliswaar niet geheel wegnemen, maar wel 
verminderen

Externe Veiligheid
Voor de woonbestemmingen is het plaatsgebonden risico beperkt en mag worden uitgegaan 
van een redelijke milieugezondheidskwaliteit. Gemeenten zullen nu wel moeten nagaan in 
hoeverre aanvullende maatregelen ter beperking van risico’s nodig zijn en/of het wenselijk is dat
de zelfredzaamheid verbeterd wordt.


